
Projektskabelon med udkast til evaluering 

Projektnavn: Blomstrende By 2016 

Projektansvarlig: Felix Becker 

Hvilke aktiviteter 

består projektet af? 

 Opgradering af hjemmeside, så man kan adoptere bede og kommunikere 
via mobiltelefon. 

 PR for at få flere til at adoptere bede. 
 Åbningsarrangement for at markere sæsonstart, uddele frø, udlåne 

redskaber mv., samt værksted hvor man hjælpes til at lave hegn til 
beskyttelse af egne bed. 

 Fem efterfølgende åben have-arrangementer med udgangspunkt i Den 
økologiske Byhave på Enghave Plads. Uddeling af frø, råd og tips til pleje, 
udlån af redskaber og forhåbentlig etablering af netværk. 

 Formidlingsaktiviteter med skoler og institutioner i fbm. deres adoption af 
bede. 

 Løbende tilsyn med bede, kommunikation på facebook mv. 
 Afsluttende erfaringsopsamling og planlægning af, hvordan Blomstrende By 

kan fortsætte uden Områdefornyelsen. 
 

Hvem er målgruppe? Vesterbros borgere, skoler og institutioner.  
 

Hvad er formålet 

med projektet? 

Flere borgere, der er med til at engagere sig i og sætte præg på bydelen. 
Øget biodiversitet på Vesterbro. 
Øget variation i bybilledet – fra ensartede bede med bar jord til forskelligartede 
blomsterbede. 
Forankring og udbredelse til andre bydele. 
 

Hvorfor er det et 

vigtigt formål? 

Borger-engagement er grundlaget for nærdemokrati.  

Hvorfor er disse 

aktiviteter egnede til 

at opnå formålet? 

Erfaringerne fra de foregående år med Blomstrende By viser, at der er et stort ønske 
om at være med til at begrønne byen, men at flere deltagere kan ’gå død’ i 
projektet, hvis der ikke er en lidt mere løbende kontakt og ikke et netværk til at 
hjælpe med f.eks. at luge og vande i feriemånederne. Det forsøges imødegået med 
de løbende aktiviteter. 
 

Hvilke resultater forventer vi?  
Herunder:  
Hvordan forventer vi, at projektet kan bidrage til bydelens udvikling?  
Hvad forventer vi efterfølgende at kunne 'føde ind med' til forvaltning og Borgerrepræsentation? 

På kort sigt: Adoption af minimum tyve bede. 
Øget Blomstrende By-netværksdannelse i fht. de foregående år. 
Flere bede, der står flottere længere tid. 
 

På langt sigt: At finde frem til den bedst mulige forankring af projektet, så det bliver så det 
fremover bliver så selvkørende som muligt og kan udvides til at omfatte endnu flere 
bede – helst i hele byen. 
 

    
Samarbejdspartnere: TMF, Områdefornyelsen, Den økologiske byhave på Enghave Plads 
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Tidsplan: April: Opgradering af digital platform  
30. april: Åbningsarrangement 
April – juni: Åbne havedage og tilsyn med bede 
Juni – oktober: Tilsyn med bede og opfølgning 
 

Forventninger til 

Lokaludvalgets 

medlemmer: 

Gerne deltagelse i åbningsarrangementet.  

Budget:  Koordinator (afholder åbne dage, opsyn med bede,  

løbende kontakt, opdatering af facebook:                                                     10.000 kr. 

Redskaber:                                                                                                              5.000 kr. 

Frø:                                                                                                                           5.000 kr.  

Mobilvenlig løsning til den digitale platform:                                                 10.000 kr. 

Hegn-workshop:                                                                                                   10.000 kr. 

PR, startevent og diverse:                                                                                   10.000 kr.  

I alt:                                                                                                                         50.000 kr.       

 Områdefornyelsen har afsat 25.000 kr. til projektet, hvilket betyder, at der mangler 

yderligere 25.000 kr. 

 

Udkast til evaluering 

Blev aktiviteterne i 

projektet gennemført? 

 Ja 

Blev målgruppen i 

projektet nået? 

 Ja, samlet set må Blomstrende By siges at være en vel-etableret institution med 
traditioner bag sig, der har været gennemført på Vesterbro siden 2012.  
Mange adoptanter/gadebedspassere var derfor også gamle kendinge, men der kom 
også nye – især børnefamilier og yngre studerende – til i 2016. 
Besøgstal: 

 Antal 
gæster 

Åbningstid Deltager 
fb 

Måske fb 

Kickoff event 30/4 60 13:00-16:00 48 239 
Søn 15/5 10 12:00-14:00 3 31 
Søn 29/5 8 12:00-14:00 3 44 
Søn 5/6 15 12:00-16:00 4 18 
Søn 19/6 4 13:00-15:00 5 8 

Søn 26/6 2 13:00-15:00 1 2 

 

Desuden blev 2016 året, hvor initiativet spredte sig ud over flere bydele: Valby 
Lokaludvalg har startet Blomstrende By-initiativ med udgangspunkt i Frø-biblioteket 
Valby Medborgerhus og på Amager er der indkaldt til første orienteringsmøde om 
mulighederne for at få et gadebed og starte BB op på Amager. 
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Fungerede samarbejdet 

med de øvrige parter? 

Forankringen fungerede især som et godt og tæt samarbejde med hhv. Den 
Økologiske Byhave på Enghave Plads (Åbne Have-dage), Mændenes Hjem i 
Istedgade (Café Klares bed i Lyrskovsgade) samt Træstubben. 

Blev tidsplanen 

overholdt? 

I hovedtræk ja, dog med følgende undtagelser: Vi nåede ikke at opgradere 
hjemmeside til app-venlig i april måned. Postkort og plakater ifbm. PR for Kickoff-
event var vel sent ude. Endelig var opfølgningen i form af fællesmail til alle 
bedadoptanter forsinket. 

Var der 

overensstemmelse med 

forventningerne til hhv. 

Lokaludvalg og 

sekretariat? 

Der var ingen Lokaludvalgsmedlemmer til stede ved hverken startarrangementet 
eller nogen af de efterfølgende workshops. 
 

Blev budgettet overholdt? Ja 

  

Hvilke resultater har 

projektet skabt samlet 

set? 

Mere end 30 bede blev adopteret. Ikke alle blev passet lige godt sommeren 
igennem, og især ikke fra august og frem mod efteråret. Til gengæld er det tydeligt 
at andre adoptanter er blevet bedre til at få og holde liv i bedene under de lidt 
komplicerede forhold. 
Åben Have-workshops-ene gav grobund for udveksling af erfaringer. 

I slutningen af 2016 henvendte flere lokaludvalg sig samlet til Teknik- og 
Miljøborgmesteren for også at få Blomstrende By forankret centralt. 

Bør projektet gentages 

igen næste år og 

hvorfor/hvorfor ikke? 

Afhængigt af Lokaludvalgets og sekretariatets ressourcer, samt af borgmesterens 
svar til lokaludvalgene, er det en god idé at bygge videre på Blomstrende By.  
Generelt har de lokale borgere på Vesterbro været glade for ordningen, der giver 
mere varieret planteliv i bydelen og viser, hvordan man som borger selv kan være 
med til at skabe sin by. Der kommer mange rosende kommentarer fra 
forbipasserende, når der arbejdes i bedene. 
Det vil dog kræve en revurdering af det præcise indhold, eftersom der pt. ikke er 
nogen bemanding af Træstubben, og Områdefornyelsen ikke længere eksisterer og 
derfor ikke længere kan bidrage med hverken økonomi eller 
medarbejderressourcer. 
 

  

Hvad og hvordan føder vi 

resultaterne af projektet 

ind til forvaltning og 

Borgerrepræsentationen? 

Via henvendelsen til Teknik- og miljøborgmesteren.   

Andet?  

 


